
 
 

 

 BINNENGEKOMEN 
 TEAM DOCUMENTSERVICES 
 D.D. 02-11-2020 
 No. 2020-30097 

 Portefeuillehouder: Weth. Bastiaans 
Organisatieonderdeel Bestuurszaken en 

externe betrekking 
 
Aan het college van burgemeester en wethouders van Maastricht 
Postbus 1992, 
6201 BZ  MAASTRICHT 
 
Maastricht, 2 november 2020 
 
Betreft: Art. 47 vragen van GroenLinks over overhandiging petitie Black Lives Matter Maastricht 
 
Geacht college, 
 
Dinsdag 27 oktober jl. overhandigde Black Lives Matter Maastricht een petitie aan wethouder Bastiaans.  
In deze petitie wordt opgeroepen om geen steun meer te verlenen aan Sinterklaasevenementen waarin 
gebruik wordt gemaakt van ‘de ouderwetse Zwarte Piet’ en alleen nog maar zogenaamde ‘roetveegpieten’ 
toe te staan. Dit geheel in lijn met de landelijke intocht en het gebruik dat inmiddels al door veel gemeenten 
is overgenomen. Gemeenten die trouwens laten zien dat het feest hier totaal niet onder hoeft te lijden. De 
petitie werd door 3642 Maastrichtenaren ondertekend. 
 
De overhandiging van de petitie vindt plaats in een bijzonder jaar. Het is, door corona, namelijk onzeker hoe 
het Sinterklaasfeest er dit jaar uit komt te zien. Maar tegelijkertijd kijken we ook vooruit naar de komende 
jaren. En zien we dat de discussie over Zwarte Piet elk jaar opnieuw oplaait. Zo ook in onze stad.  
 
We beseffen dat de discussie veel emoties losmaakt. En we hebben begrip voor deze emoties. Verandering 
leidt nu eenmaal tot weerstand. Maar ondertussen beseffen we ook dat, in navolging van veel andere 
gemeenten, Maastricht ook niet langer meer achter kan blijven. Er ligt een duidelijk advies van de 
Kinderombudsman (reeds in 2016 uitgebracht). Deze stelt namelijk dat ‘de figuur van Zwarte Piet kan 
bijdragen aan pesten, uitsluiting of discriminatie en daarmee in strijd is met het Kinderrechtenverdrag’. Ook 
stelt de Kinderombudsman dat ‘Zwarte Piet zodanig moet worden aangepast, dat kinderen geen negatieve 
effecten meer ervaren door het Sinterklaasfeest’. 1 En sinds vorige week ligt er dus een, door velen 
ondertekende, petitie met een heldere oproep aan onze stad. 
 
GroenLinks is op de hoogte van het feit dat noch het college noch de raad een rechtstreekse taak heeft in de 
organisatie van de Sinterklaas intocht. Die taak is aan Stichting intocht Sinterklaas Maastricht. 
Toch zijn we benieuwd of en op welke manier de gemeente een taak voor zichzelf weggelegd ziet om met 
deze oproep aan de slag te gaan. 
 
Daarom hebben we de volgende vragen: 
 
1) Hoe kijkt het college aan tegen de petitie die afgelopen week is overhandigd? 
 
2) Is het college bekend met de internationale opvattingen over Black Pete, waaronder bijvoorbeeld 

                                                           
1 https://www.dekinderombudsman.nl/nieuws/kinderombudsman-zwarte-piet-vraagt-om-aanpassing 



 
 

 

uitspraken van de Verenigde Naties? Zo ja, wat vindt het college van deze opvattingen? 
 
3) Ziet het college een taak voor de gemeente weggelegd om bijvoorbeeld de discussie tussen scholen, 
Stichting intocht Sinterklaas Maastricht, bedrijven, verenigingen en andere actoren te faciliteren.  
Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke manier wil het college dit faciliteren?  
 
4) Is het college het met de GroenLinks fractie eens dat het, in navolging van veel andere gemeenten, tijd 
wordt om richting een écht inclusief Sinterklaasfeest te gaan? 
 
Tot slot schrok onze fractie erg van de agressieve reacties die vielen te lezen onder het bericht over de 
overhandiging, op de facebookpagina van RTV Maastricht. GroenLinks begrijpt zoals gezegd dat het thema 
veel emoties oproept. Maar helaas zagen we, bij verschillende commentaren, dat er duidelijk grenzen 
werden overschreden. Reacties die niet passen bij die open en tolerante verdraagstad die we zo graag willen 
zijn. We spreken dan ook de hoop uit dat deze discussie niet wordt beslecht door degene die het hardst 
schreeuwt en hierbij intimidatie niet schuwt. 
 
Namens de GroenLinks fractie, 
 
Menno Janssen 
Raadslid 

 


